
REFERAT FRA 

 

OAS bestyrelsesmøde 23/8-23 – Kasernen 19.00-21.00 

Afbud: Gabor 

Gæst: Hans Erik Jensen, Nordborg (HEJ) 

 

Dagsorden 

Godkendelse af referat fra sidste best.møde - Godkendt 

Kontingentopkrævning – KA oplyser, at der trods rykkere fortsat er ca. 20 restanter. For at undgå 

for mange restanter fremover vil Viggo i de kommende Panurus opfordre medlemmer til 

anvendelse af betalingsservice med henblik på enklest mulig betalingsmåde. Tidligere brug af 

girokort ikke anbefalet. 

Kulturnat – Fredag 1. sept. Rundsendt meddelelse fra Ulla Hermann, Sønderborg kommune, om 

praktiske forhold vedrørende Kultur og Idrætsnatten/Åbent hus på Kasernen er fremsendt til 

bestyrelsen. Bemanding ved teltet på havnekajen – KA, LAMA, LPH – Kørselstilladelser til LAMA og 

LPH. Vanligt udstyr medbringes – brochurer og konkurrence. Bemanding på Kasernen: ED/HEJ 

Universe – Lørdag 9.sept. Bemanding KA, VP, SOJ, HEJ 

Naturens dag – Søndag 10.sept. Kær vestermark. Bemanding VP, OJ, Oliver. 

Forhandling med foredragsholdere til onsdagsmøder – Følgende aftalt vedrørende kommende 

onsdagsaften møder med ornitologiske emner: 1-2 månedlige programsatte oplæg, som udover at 

figurere på www.oasweb.dk kalender også annonceres nogle dage i forvejen svarende til tur 

appetizers på e-mail til medlemmerne. Foreløbigt præsenteret 5-6 mulige emner til vintersæsonen. 

Kontakt til og planlægning af program varetages af ED og LPH. Mht. honorering af eksterne 

oplægsholdere enighed om at kvittere med rødvin og kørepenge. (Kasserer udmelder takst). 

Tårnfalk. KA informerede om indleveret tårnfalk. Kan afhentes vederlagsfrit. Ikke finanser til 

udstopning. 

Salg af udstyr – Diskussion om hvorledes OAS skal stille sig i forbindelse med ønske om privat salg 

af hhv. teleskop og fotoudstyr fra tidligere medlem. Kompromiset blev, at sælgeren kunne sætte en 

notits med foto af effekterne på vores opslagstavle i kasernelokalet. Der var ikke ønske om, at 

foreningen skal formidle lignende videresalg fremover. 

Om Hans Erik Lock. Pga. sygdom har www.redekassebyggeren.dk været delvist stoppet en periode. 

Hans annonce i Panurus bibeholdes indtil videre. 

 

http://www.redekassebyggeren.dk/


 

 

Flere bøger til bogsamlingen. Program til registrering? Ens eksemplarer? – Yderligere 

bogdonationer tilkommet foreningen. Fotografering og registrering foretages løbende. Se i ø på 

www.oasweb.dk under punktet Mødested, hvor links til de enkelte publikationer findes. 

Stor hornuglekasse – Under dette punkt orientering fra LAMA om opsætning (6-8 meters højde) af 

to platforme i kendt Stor hornugle biotop med henblik på at kunne fastholde et ynglepar til næste 

sæson. Udgiftsramme ved billigst fremstilling i Tyskland af disse inkl. opsætning ved Naturstyrelsen, 

anslået til 2000 kr. LAMA, der redegør for samarbejdet med Klaus Dichmann om dette projekt, får 

grønt lys for ønsket. 

Perleuglekasser. I forlængelse af Hornugleprojektet blev der fra LAMA orienteret om, at OAS kan 

modtage 6 perleuglekasser fra Klaus Dichmann til opsætning i velvalgte plantager i området. Der 

gives grønt lys til at også dette ugleprojekt støttes. (Emne til onsdagsaften – rekruttering af 

interesserede). 

Panurus. Deadline. Ekstra nummer. – Redaktøren arbejder med det aktuelle nummer. Der er lavet 

aftaler om det ekstra nummer, der skal udgives sidst på året med resultaterne af Engfugleprojektet. 

Detaljer vedrørende OAS/DOF-medlemskab og udgiftsfordeling i forbindelse med dette særnummer 

afklares af KA og Gert Fahlberg. 

Fugletårne. – Intet væsentligt nyt. Nu usikkerhed om der kommer et Fugletårn ved Torup made, 

efter det oplyses, at solcelleparken er skrinlagt. Mht. det faldefærdige Hartsø tårn på Kegnæs 

følger VP op. 

Tilskud fra kommunen. Søgt kr.1.800 til stang – KA orienterer -intet svar fra kommunen 

Solcelleparker og vindmøller – Punktet ikke drøftet – Refererer til Borgermøder om emnet i 

perioden 28.-31. August – se dagspressen. 

Eventuelt – ED rejser spørgsmål om ansøgning til Norlys til gardiner/lameller til vinduerne i 

foreningslokalet. Andre foreninger er blevet støttet til lignende ansøgning. ED udfærdiger 

ansøgning. 

Vedr. de annoncerede ture i felten. KA påpeger – med sidste tur in mente -  at turguiderne forud for 

medlemsture har lavet forudgående aftaler med kolleger som med-turledere for at sikre alle får 

mest udbytte af turene. Helst en guide per 10-12 deltagere. Ved sidste tur på Trillen mødte 35 

interesserede personer op.  

Ny dato for næste møde ikke aftalt. 

 

Referent: Lars Peter Hansen. 

http://www.oasweb.dk/

